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Till Årets Viljan 2020 har utsetts Göran Svensson II 
och Stefan Carlsson. Läs mer på sidorna 4 -5.



Corona-pandemin håller oss – 
världen och även idrotten – i 
ett fortsatt grepp och ingen vet 
om när något kan bli normalt 
igen. Stora delar av den här 
vårsäsongen – kanske hela – 
verkar bli inställd. Skidåkarna 
fi ck äntligen några veckor med 
snö och en del verksamhet 
kunde genomföras i liten skala.
Hittaut är ju en perfekt aktivitet 
under rådande omständigheter 
och vi ligger nu i startgroparna 
för femte säsongen. Nytt 
för i år är Fårbo och kartan 
i Kristdala har utökats lite 
norrut. Samtidigt lämnar vi 
Påskallavik och Vånevik för 
den här gången.
Vi ställer inte in utan vi ställer 
om. Årsmötet den 1 mars blev 
mer välbesökt än på länge då 
vi genomförde det digitalt. 
Kanske något vi får vänja oss 
vid framöver. Styrelsens möten 

har varit digitala i stort sett 
under hela pandemin hittills.
I skrivande stund vet vi inte 
om O-Ringen Smålandskusten 
genomförs 2023 eller om det 
blir ytterligare förskjutningar 
i schemat. Beslut om Uppsala 
2021 ska tas i början av maj. 
Notera här nedan att O-Ringen 
har bytt logga.
Vi gratulerar Göran Svensson 
II och Stefan Carlsson som 
fi ck dela på utmärkelsen Årets 
Viljan 2020, bland annat 
för gemensamma insatser i 
samband med utbyggnaden av 
damernas omklädningsrum.
Veteranerna har inte kunnat 
vandra gemensamt sedan i 
november så istället för bilder 
har vi den här gången statistik 
för 2020 att redovisa.
I det här numret en hel del 
skidrelaterat från den korta 
men intensiva skidsäsongen 
på hemmaplan och även 
berättelser från de som åkte 
Vasaåket i olika längder.
Nu hoppas vi på en 
sommar och höst med mer 
orientering och siktar på 
nästa nummer av Kampen 
innan midsommar. Material 

lämnas till ordf@sokviljan.
se senast 8 juni. Samtidigt 
hälsar vi Hedda Jönsson 
välkommen i redaktionen.
/Göran

Ny tävlingsdräkt!

Beställning senast 
28 mars. Läs mer på 
hemsidan.
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Redaktörens och ledarens sida

Kampens redaktion består av: Göran Svenson, Hedda Jönsson, Amalia Erlandsson 
och Ida Axelsson. Material skickas med fördel till redaktören på ordf@sokviljan.se.



Panta på Maxi i april

Pengar från ICA Max-
is pantmaskiner går 
under april månad till 
SOK Viljan. Så glöm 
inte att trycka på gå-
voknappen när du 
pantar. Om du pantar 
i den stora maskinen 
(utanför) så får du ta 
ditt kvitto och lämna 
i en sparbössa i För-
butiken. Sprid gärna 
detta till vänner och 
bekanta så ökar vi på i 
klubbens kassa.

SOK Viljan höll årsmöte 
måndagen den 1 mars.

Ordf Göran Svenson inledde med 
en kort sammanfattning av det 
gångna året, där han bl a berörde 
den rådande pandemins påverkan 
på verksamheten och att det bl a 
var därför han nu tvingades leda 
mötet hemifrån i digital form i 
stället för det traditionella fysiska 
mötet i klubbstugan Linghem.

Han hälsade de 50-talet 
uppkopplade medlemmarna 
välkomna och berörde klubbens 
närmast förestående satsning: 
Motionskonceptet Hitta Ut 
är på gång även för 2021 
och beräknas starta kring 
månadsskiftet april/maj. Den 
här gången omfattas även 
Fårbo.

Sedan kungjordes vilka som 
tilldelats diplom och andra 
utmärkelser för förtjänstfulla 
insatser under året. Han 
avslöjade här också de 
nominerade till ”Årets Viljan” 
av vilka styrelsen utsett två 
likvärdiga kandidater, nämligen 
Göran Svensson II och Stefan 
Carlsson. Motiveringarna löd: 

Göran Svensson II
Har inför varje utbyggnad av 
klubbstugan sedan 70-talet 
stått som arkitekt. Så även vid 
den senaste utbyggnaden. 
Var tillsammans med Stefan 
Carlsson ansvarig för 
utbyggnaden av damernas 
omklädningsrum.
Var under många år aktiv i 
Kart-och markkommittén och 
var drivande för att klubben 

skulle ta fram nya kartor och 

söka värdetävlingar.

Stefan Carlsson
Har under många år jobbat 
för klubben med många olika 
uppdrag. Många gånger 
som TC-chef vid tävlingar, 
ungdomstränare, ordförande 
med mera. Under senaste 
åren gjort mycket av jobbet 
med att förbereda och sätta ut 
Hittaut-kontroller. Under 2019 
även organiserat och drivit på 
utbyggnaden av damernas 
omklädningsrum vilket kunde 
invigas våren 2020.

Särskilt inbjuden gäst var Albin 
Borg, idrottskonsulent hos RF/
SISU Småland. Han presenterade 
sig  som efterträdare till Ulrika 
Ringström och redogjorde för 
de satsningar RF/SISU gör och 
vad man har att erbjuda i form av 
utbildningar och annan support 
för idrottsföreningar i Småland 
och Oskarshamn i synnerhet.

Vid val av styrelse utsågs på nytt 
Göran Svenson till ordförande 
för 1 år.
Till ordinarie styrelseledamöter 
omvaldes även Anna Svensson 
och Ann-Katrin Pettersson på 2 
år vardera.
Övriga i styrelsen med 1 år kvar 
är sedan tidigare Jerry Svensson 
och Lennart Kalén.
Dessutom valdes till styrelsen 
Martin Lindström och Tonney 
Gunnarsson som representanter 
från orienteringssektionen 
respektive skidsektionen.

Stefan Petersson och Anna 

Hansson omvaldes till 
styrelsesuppleanter.

Orienteringssektionen utgörs av 
Anna Svensson, Bo Söderqvist, 
Martin Lindström, Maria 
Rindstig, Thord Hultberg och 
Johan Eveborn.

I skidsektionen ingår Tonney 
Gunnarsson , Jan Johansson, 
Mats-Olof Lingersjö, Våge 
Rindstig, Emil Kreutner, Emma 
Rindstig och Sven Mikkelsen.

Ungdomskommittén består av 
följande funktionärer:
Vendela Sturek, Elisabet 
Mikkelsen, Theo Lövdahl, Olle 
Erlandsson, Axel Eveborn, 
Gustav Eveborn, Emil 
Wahlström, Klara Hultberg och 
Johan Hansson
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Fårbo är nytt i Hittaut 2021.

Info från Kart- och 
markkommittén

Ny karta över Fårbo samhälle 
inklusive området runt 
motionsslingan i Fårbo är 
framtagen med laserdata som 
grundmaterial. Totalt ca 1,5 
km2. Tyvärr inte så fi n terräng 
som Fårbosjökartan. Bitvis 
stenbunden mark och en del 
nya mindre hyggen har gjorts 
på området, enligt kartritare 
Lennart Kalén. 

Nyritning har även skett i 
Kristdala av Tony Lövdahl, 
där den tidigare kartan över 
samhället utökats med området 
där motionsslingan fi nns.

Båda ovanstående områden 
kommer att användas vid årets 
Hittaut.

Har du som läsare ett område 
som du gärna skulle se att vi 
karterar, hör av dig till någon i 
kommittén.

Inom klubbsamarbetet gällande 
Ölandskartorna så kommer 
det även i år att arrangeras 
naturpass till fots. Nytt för i 
år är att även ett naturpass för 
MTBO kommer att fi nnas.

Även MTBO-tävlingar har 
sökts och tänkt att ingå i 
Smålands MTBO-cup. Förslag 
är att tävlingarna körs en helg i 
slutet av augusti och att någon 
av dem är DM-tävling.

Hemsidan har uppdaterats med 
en länk för banläggare (under 
Orientering) med info för de 
som är banläggare till träningar.

Hittaut Oskarshamn 2021
1 maj - 3 oktober
1 maj 40 checkpoints i centrum, Saltvik och 
Kristdala
6 juni 30 checkpoints i Döderhultsdalen, Lilla 
Mark, Kronoparken och Fårbo.
7 augusti 30 checkpoints i Havslätt, Fallebo 
och Uvö.
Vinstdragningar 6 juni, 7 augusti och efter 
säsongens slut.
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Ovan från skid-KM i Havslätt och nedan från Barnens Vasa-
lopp vid stugan.

Äntligen en riktig vinter… 
…efter en mild inledning 
i december så kom vintern 
igång så smått i början av 
januari. Redan den femte 
januari genomförde vi första 
skidleken på skidängen. Efter 
en snabb insats av Emma 
med fyrhjulingen och vår nya 
packningsrulle så kunde den 
träningen bli av. Helgen därpå 
fi ck vi skidsugna gästa Berga 
SOK och prova deras härliga 
slinga vid klubbstugan. Det var 
lite nostalgi för oss äldre och 
en positiv överraskning för de 
yngre som inte åkt där tidigare. 
Efter en vecka med lite varmare 
väder så kom vintern på riktigt 
i mitten av månaden och höll i 
sig i en hel månad!! Inte dåligt 
på våra breddgrader så vi la in 
högsta växeln och körde på. 
Det blev skidlek på helger och 
även i veckan med mycket god 
uppslutning. Tisdagsträningen 
förlades till Havslätts-slingan 
med skidteknik på programmet. 
Många ungdomar har tagit 
stora kliv i sin skidutveckling 
den här vintern. Vi har också 
tränat på skicross, skidskytte 
och sprint med våra härliga 
ungdomar. Alla våra spår, om 
än i lite nya varianter, har varit 
spårade fl era veckor denna 
vinter. Ett gott initiativ tog Sven 
och Örjan som spårade hela 
vägen tur o retur till Liljehult. 
Det blev ett naturskönt spår på 
8 km. Stort tack till alla andra 
som också kört skoter denna 
vinter för att hålla skidområdet 
i bra skick. I mitten av februari 

tyckte vi att det var dags att 
börja arrangera lite. Det blev en 
sprint-stege à la världscupen, 
Barnens Vasalopp och så 
klubbmästerskap i Havslätt en 
måndagskväll (se sid 9). Efter 
önskemål om nybörjarträning 
för barn så startade Tonney 
den på slutet av vintern. Väldig 
uppskattat och mycket roligt 
att se barnen ta sig igenom 

portar och orgeltramp! Tack 
till er som hjälpte Tonna att 
genomföra denna härliga 
aktivitet. Tyvärr avtog kylan 
i början av sportlovet men 
då hade vi fått vara igång 
mycket längre än på fl era år. 

/för skidsektionen/Våge
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Vi reste till Mora helgen 20-21 
februari för att båda skulle åka 
Vasaåket 2021. Martin åkte 90 
kilometer på lördagen och jag 
åkte 30 kilometer på söndagen. 
På lördagen var tanken att jag 
skulle heja på Martin halvvägs 
i Evertsberg, men jag hann 
inte dit då Martin åkte mycket 
fortare än tänkt och var i 
Evertsberg redan efter 3 timmar 
istället för som beräknat 4 
timmar. Jag fi ck istället heja 
på honom i Oxberg. Så här 
beskriver Martin sin åkdag: 

“Med ångest hade jag dagen 
innan betalat hela 950 kr för 
bra glid och fäste. Uppför 
första backen har jag så “bra” 
fäste att det fastnat nästan 1 
dm snö under skidorna efter 
1 km… Betala 950 kr extra 
för att gå till Mora var inte 
det jag hade tänkt mig denna 
dag... Men det var bara att 
stanna och skrapa bort snön 
lite då och då hädanefter. Efter 
den långa backen och med 
lite mindre nysnö så blev det 
bättre och bättre. Efter Risberg 
(det värsta stället att ta sig 
till enligt mig) har det helt 
slutat att fastna under skidan. 
ÄNTLIGEN! Nu är  ren och 
skär njutning mestadels ensam 
i spåren. I Evertsberg möter 
jag inte Hedda. Lite smånöjd 
är jag ändå över att ha kommit 
dit 1 h innan “avtalat” och jag 
börjar också känna att jag det 
här kommer nog gå väldigt bra 
trots allt. Mycket tidigare än 
beräknat står jag lite senare 
där i Mora supernöjd med 

fantastiskt glid och fäste de 
sista 6 milen. Det blev tillslut 
en underbar halvdag med mig 
själv (och Hedda en kort stund 
i Oxberg). 

På söndagen åkte jag buss 
till Oxberg och startade 
tillsammans med drygt 50 
personer, så det var lite folk i 
spåret och för det mesta åkte jag 
själv. Skönt! Det var bra spår, 
orörda och bitvis isiga med 
bra glid. Mina nya skinskidor 
funkade jättebra. Jag orkade 
åka på hela tiden, och det är 
jag jättenöjd med. Jag unnade 
mig att stanna lite längre vid 
blåbärsstoppen i Hökberg och 
Eldris, det var trevligt att stå 
där. Efter Eldris visste jag att 
det var mest svagt utför och jag 
kände jag mig lugn och stolt att 
klara av detta. Så här beskriver 
Martin samma upplevelse från 
ett annat perspektiv:

“Larmet tjuter, men jag orkar 
inte gå upp. Minutrar som jag 
en halvtimme senare försöker 
kompensera när jag åker som 
en halvgalning mot Hökberg 
utan GPS eller vägkarta. Hittar 
till slut Hökberg jättestressad 
och där är Hedda redan (men 
jag hann!). Superglad över 
detta står jag sedan kvar och 
pratar lite med andra när jag 
kommer på att det borde ju 
gå att se Hedda innan Eldris 
också. Jag blir tipsad om byn 
Läde bara 4 km bort (PANIK!). 
Racerväxeln i igen och jag 
hinner precis se Hedda komma 
förbi, något förvånad att se mig 
igen. Nu är jag superlycklig 
att jag dubblerat antalet 
hejaställen mot Hedda. Men 
jag ger mig inte utan tänker att 
det måste gå att hitta ett ställe 
till och det gör det. Skylten vid 
vägen N Garberg 15 Km, måste 
ju innebära att jag kommer 
passera Vasaloppsspåret igen 
om jag kör in där. Och det gör 
det och jag hamnar förvånat 
precis vid Eldris där jag hinner 
heja ytterligare på 2 st ställen 
precis i tid. YES! Nästa anhalt 
Mora-Parken. Där hinner jag 
t.o.m. äta min andra frukost 
innan Hedda passerar mig 
igen. Men nu jädrar är det 
dags för turbon att visa vad den 
går för. Jag kan ju inte missa 
målgången! Jag lyckas med 
lite marginal hinna, uttmattad 
efter all “utan spår åkning”, 
superstolt se Hedda åka över 
mållinjen. Innan 2021 hade 
hon knappt stått på ett par 
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Amalia, Arne och Olle i 
Oxberg.

längdskidor och nu har hon åkt 
Vasaåket 30!” 

Summa summarum är att 
helgen blev lyckad med bra 
skidåkning. Ett annat år ser vi 
fram emot att uppleva folkfesten 
kring Vasaloppet och Tjejvasan. 

/Hedda o Martin

Vasaåket 30
En kortvasa blev det i år. 
Några åkte den klassiska 
sträckan mellan Oxberg och 
Mora medans några åkte 
hemmavasan. Jag och pappa 
var två av dom som åkte 
mellan Oxberg och Mora. 
Vi startade klockan 8:30 på 
morgonen och vi kan snacka 
om fi na förhållanden. Dagarna 
innan hade det varit väldigt 
mycket dimma men just denna 
fredag var det klart. Spåren 
var frusna och hårda och 
fästet var perfekt. Det var för 
att vi startade så tidigt som 
gjorde att spåren var så hårda. 
När vi närmade oss målet så 
började spåren sockra och 
bli lösare. Personligen tyckte 
jag att Vasaloppet var en 
extremt häftig upplevelse när 
man kom åkande in i de olika 
vätskestationerna och smaka på 
den omtalade blåbärssoppan. 
Att få staka in under den 
traditionella bågen med texten 
”I Fädrens Spår För Framtids 
Segrar” Detta var mitt första 
Vasalopp men jag hoppas inte 
att det var det sista.
/Amalia
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Klubbmästerskap
Den 15 februari så avgjordes 
klubbmästerskapet i 
längdskidåkning på elljusspåret 
i Havslätt. Hårda och fi na spår 
väntade när hela 31 åkare kom 
till start. Sedan den ständiga 
frågan vad skulle man valla 
under skidorna. Blå extra ? 
Nybrovalla ? eller enbart glid 
och  bara staka ? varianterna 
och lösningarna var många. 

Beroende på vilken klass man 
tävlar i så skulle man åka olika 
antal varv på den 2,5 km långa 
banan. Banan som var både 
kuperad och utslagsgivande 
gav spännande, jobbiga men 
också roliga bataljer ute i 

spåret. Dom åkare som blev 
klubbmästare i respektive klass 
var Elsa Ringström, Vilgot 
Tyrberg, Wilma Ringström, 
Emil Kreutner, Emma 
Rindstig, Mats Olof Lingersjö. 
Klubbmästare blev även Tord 
Hultberg, Peder Kvillemo, 
Håkan Svensson. Riktigt 
bra jobbat alla som var med.
/Emil
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Skidträningar i Hjortberget
Under denna fi nfi na 
skidsäsong så har vi börjat 
samarbeta lite smått med 
Hjortbergets skidklubb. Dom 
har tillsammans med Sven och 
Janne Johansson fått till så att vi 
och allmänheten kan få ta del av 
konstsnön fast på längdskidor. 
Vi fi ck möjlighet till ett litet 
varvspår utanför klubbhuset. 
Där körde vi ungdomar lite 
olika stafetter under några 
kvällar i januari. När natursnön 
försvann efter sportlovet 
vände vi åter till konstsnön 
i Hjortberget. Då kunde vi 
också nyttja skidbackarna 
där vi klättrade upp och njöt 
av kvällssolen. Nedfarten 
blev en skräckblandad 
förtjusning på våra smala 
men snabba längdskidor. Det 
ryktas om en utökning av 
längdskidsområdet tills nästa 
år och vi i Viljan är villiga att 
hjälpa till. Vi ungdomar som 
har varit och kört tycker att 
det är ett bra alternativ när 
natursnön tryter. Hjortbergets 
konstsnötillverkning har en 
stor potential även för oss 
längdskidåkare i framtiden.

/Emma



Bilder från en solig vinterdag med skidåkning vid Viljans stuga.
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OBN slutställning 2020/21
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Surdegen



Kampens yngste läsare

Unga fröken Wellner är defi nitivt Kampens yngste läsare. Här läser hon om ”Runes hörna” 
i nummer 4-2020.
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Ovan Ida, Amalia och Anna glada efter målgång på Sur-
degen. Nedan Emma som fi rade Sylvesterloppet 50 år.
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Surdegen - Sylvesterloppet

Debut i Surdegen.

Sent dagen innan Surdegen 
bestämmer jag mig att springa 
Surdegen. Surdegen som alla 
pratat om så mycket! Vardan 
all denna entusiasm tänker 
jag mig? Gutt “före” ska det 
ju bli också. Härligt! Man har 
ju börjat bli van efter snöande 
och motvind i Vasaloppet på 
2 av 2 försök. Hursomhelst, 
inget annat än Långa är ju på 
fråga och det börjar helt okej 
med en sällskapsresa fram 
till järnvägen. Men därefter 
splittrades det upp och det blir 
sedan en sällskapsresa i olika 
konstellationer växeldragandes 
fram till Nydalen där jag till 
slut är i täten med Tord. TORD! 
Men Tord är starkare än mig 
och jag känner mig nöjd att bli 
2:a. Benen är för stumma. Men 
vid sista kontrollen kommer 
Tord i ryggen. VA!? Han har 
bommat. Vad händer??? Sista 
biten mot mål tar jag dock det 
ödesdigra beslutet att inte följa 
kraftledningen. Jag är för trött 
för att lyfta benen och jag orkar 
inte tänka. Tord vinner rättvist 
och jag är supernöjd över min 
prestation. Nu har jag äntligen 
förstått entusiasmen över 
Surdegen och vill självklart 
vara med nästa år! 

/Martin

Resultat. se sidan 15.



Även veteranernas verksamhet drabbades av pandemin. Istället för bilder följer här sta-
tistik från vandringarna 2020.
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Grattis jubilarer!

Anna 50 år

Elisabet 
20 år

Inez 10 år

Förnamn Efternamn Fyller Datum
Irene Aronsson 70 20-maj
Bertil Karlsson 70 31-maj
Jonas Persson 50 11-maj
Anna Svensson 50 23-jun
Emma Brenander 30 10-jun
Mattias Lindström 20 10-apr
Elisabet Mikkelsen 20 20-apr
Jonathan Pettersson 20 12-jun
Ella Farebo 10 03-maj
Inez Löfqvist 10 13-jun
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